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Ersättare Anita Lindskog (S) 
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Musse Hasselvall (V) §§1-5, §§7-17 
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Hanna Wirde Avdelningschef §§1-14 
Karin Ekrin Avdelningschef §§1-14 
Karina Karlström Tjänsteman §§1-14 
Mattias Elverljung Personalföreträdare §§1-14 Kommunal 
 

Justerare Ulla Sjöberg (S), Petra Gardos Ek (M) 
 

Datum för justering 2023-04-20 
 

Paragraf §§1-17 
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Norrmalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2023 
 

2023-04-20 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering  
  
Ledamoten Petra Gardos Ek (M) valdes att tillsammans med 
ordföranden Ulla Sjöberg (S) justera dagens protokoll. 
  
Justeringen äger rum den 20 april 2023. 
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Norrmalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2023 
 

2023-04-20 

§ 2 
Anmälan av övriga frågor och fastställande av 
dagordningen  
  
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Margita Jacobsson (L), Göran 
Råsmar (C) anmäler en skrivelse om ordningsvakter. 
  
Ann-Christine Carlberg (SD) anmäler en skrivelse om kostnader för 
sanering av bosättningar. 
  
Dagordningen fastställdes. 
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Norrmalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2023 
 

2023-04-20 

§ 3 
Information från förvaltningen  
  
Stadsdelsdirektören Jesper Ackinger informerade om följande: 
  
- Sammanläggningen 
- Fleråringen 
- Invigning På Sergels torg 10 maj 
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2023-04-20 

§ 4 
Underlag för budget 2024-2026  
NORR 2023/87 
 

Beslut  
1. Norrmalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

förslag till underlag för budget 2024 med inriktning för 2025 
och 2026 med tillhörande bilagor.  

2. Nämnden överlämnar förslaget till kommunstyrelsen för 
fortsatt beredning.  

3. Paragrafen justeras omedelbart.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Detta underlag anger inriktningen för den kommande 
stadsdelsnämndens Norra innerstadens verksamhet under 2024-
2026 och anknyter till kommunfullmäktiges tre inriktningsmål.  
I enlighet med kommunfullmäktiges budget kommer 
stadsdelsnämnderna för Norrmalm och Östermalm att läggas 
samman den 1 juli 2023. Underlaget har därmed tagits fram i 
samverkan mellan Östermalms och Norrmalms 
stadsdelsförvaltningar, utifrån den kommande stadsdelsnämnden för 
Norra innerstaden.  

Förslag till beslut 
Ordföranden Ulla Sjöberg (S) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Margita Jacobsson (L) och Göran 
Råsmar (C) anmälde ett gemensamt förslag till beslut och föreslog 
att nämnden skulle besluta enligt det. (Bilaga) 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Ulla Sjöberg (S) ställde de två förslagen mot varandra 
och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 

Reservationer 
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Margita Jacobsson (L) och Göran 
Råsmar (C) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
gemensamma förslag. (Bilaga) 
  
Ann-Christine Carlberg (SD) reserverade sig mot beslutet. 
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2023-04-20 

Ersättaryttrande 
Carl Häggqvist (KD) ställde sig bakom det gemensamma beslutet 
från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 

Särskilda uttalanden 
Ulla Sjöberg m.fl. (S), Tomas Dillén m.fl. (V) 
och Maria Walter (MP) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande. 
(Bilaga) 
  
Margita Jacobsson (L) anmälde ett särskilt uttalande. (Bilaga) 
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Datum 2023-04-20 
Ärende 4 

Underlag för budget 2024 med inriktning för 2025 och 2026 
(M),(KD), (L) och (C)  

 

 

Förslag till beslut 

Att delvis godkänna Underlag för budget 2024 med inriktning för 2025 och 2026 för 
Norrmalms stadsdelsnämnd 

Att därutöver anföra  

Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna förenas av en gemensam 
vision för framtidens Stockholm, som bejakar Stockholms styrkor och särart, och framförallt 
passionerat tror på stockholmarnas potential och möjligheter inför framtiden. Vår vision för 
Stockholm är en modern, öppen, trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det 
finns en mångfald av människor, företag och företagare. I vårt Stockholm bemöts utmaningar 
genom samarbeten mellan staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka sig. Stockholm ska vara en 
stad för alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, 
företagare och anställda. Här ska det vara enkelt att leva och utvecklas, oavsett livssituation 
och tid i livet. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt med vad stockholmarna önskar, 
behöver och drömmer om. 

 I Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 för nämnden analyseras de 
kommande årens utveckling och konsekvenser på ekonomi och verksamhet, samt redovisas 
satsningar och prioriteringar som bedöms bidra till kommunfullmäktiges inriktningsmål 
under perioden. Eftersom vi i oppositionen förordar andra inriktningsmål än majoriteten har 
beslutat om vill vi också att nämnden ska göra andra satsningar och prioriteringar. 

 Våra inriktningsmål som nämnden ska jobba efter är följande:  

       En modern storstad med möjligheter för alla. 

       En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt. 

       En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 

Vi kan konstatera att staden står inför svåra ekonomiska tider – redan ett halvår efter att den 
rödgröna majoriteten tillträdde. Ansvarsfulla politiker hade tagit höjd för denna utveckling 
och prioriterat kommunens kärnverksamheter. Det har det vänsterstyret inte gjort. 

Vi såg hur den tidigare socialdemokratiskt ledda majoriteten förde en politik som lät 
ekonomin urholkas, och vi ser nu igen en politisk inriktning från vänsterstyret som leder till 
samma sak.  

 Vi ser  flertalet punkter som oroande. Till exempel hur man ska klara 
inflation/lönejusteringar, sammanslagningen till Norra Innerstaden, vilket säkerligen innebär 
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en del extraordinära kostnader och kortsiktigt minskad produktivitet och samtidigt en 
budgetökning under inflationen. Så alla "prioriterade satsningar" som majoriteten vill göra i 
den här budgeten kommer behöva bekostas åtminstone krona-för-krona med nedskärningar i 
någon annan post. Det är väldigt otydligt var den utlovade "effektivisering" ska komma ifrån 
i den här budgeten. 

Förskola 
Vidare ställer vi oss frågande till var hyran för förskola ska bekostas med garanterade 
hyreshöjningar. Förskolans betydelse för barns utveckling är central. Den fyller en särskilt 
viktig roll för de barn som inte har med sig svenskan hemifrån. Barn som har gått i förskolan 
har en snabbare språkutveckling och klarar senare också grundskolan bättre. Av det skälet ska 
alla barn ges möjlighet och uppmuntras att gå i förskolan. Barn i behov av särskilt stöd ska 
upptäckas tidigt och få de stödinsatser som behövs. Övergången till skolan ska utvecklas med 
fokus på barnens språkutveckling och behov av särskilt stöd för att säkerställa att de får en så 
god skolstart som möjligt. 
 
Att de allvarssamtal vi införde nu avskaffas är beklagligt. Att socialtjänst och polis 
tillsammans med vårdnadshavare träffar barn som begått sitt första brott är en tidig signal 
från samhället. Det har varit en uppskattad insats av framförallt föräldrar och barnen själva, 
och fungerat som en ögonöppnare samt en möjlighet att upptäcka annan underliggande 
problematik. 
 
Parker 
En annan sak vi i oppositionen noterar är att ersättningen för sanering för bosättningar i 
parker tagits bort, vilket de säger kommer "innebära att ronderingar för att i förebyggande 
syfte genomföra städinsatser inte kommer kunna genomföras med samma frekvens som 
tidigare". Hur kommer majoriteten agera när resultatet blir att medborgarna kommer känna 
sig mer otrygga än tidigare och kanske inte kunna röra sig fritt på samma sätt längre. 
 
Äldreomsorg 
Oppositionen ställer sig även mycket frågande till hur majoriteten ska täcka 
kostnadsökningen för övertagandet av äldreboendet i egen regi för personal mm. Ännu ett 
tecken på att ideologin styr över besluten och inte kvaliteten i verksamheten och välmåendet 
för medborgarna. 
  
Därutöver kan vi sammanfattningsvis också konstatera att majoriteten inte tar det 
trygghetsskapande arbetet på det allvar som situationen i Stockholm kräver. Det gäller 
framförallt det förebyggande arbetet. Ett effektivt förebyggande arbete tar lång tid att bygga 
upp men är enklare att montera ner. Det föreslagna underlaget konstaterar att en ny lag om 
ordningsvakter träder i kraft under perioden och ökar möjligheterna att ha ordningsvakterna 
på fler platser. Den nya lagen är positiv för Stockholm men kommer inte att komma 
stockholmarna till del i den utsträckning den hade kunnat då 120 av 180 ordningsvakter har 
sagts upp till följd av den rödgröna politiken. Att ha möjlighet att verka trygghetsskapande på 
fler platser hjälper inte när det inte finns ordningsvakter att verka på dem. Vi anser att det 
trygghetsskapande arbetet och däribland användningen av ordningsvakter behöver prioriteras 
upp som en stor del i det sammantagna arbetet mot en tryggare stad. Under föregående 
mandatperiod genomfördes ett omfattande arbete för att stärka samhandlingen mellan 
socialtjänst, skola, polis och civilsamhälle. Att det fortsätter vara just konkret gemensam 
handling – samhandling – får inte tappas bort. Det arbete vi inledde var bara första steg och 
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från politikens sida behöver det påminnas om. Reformtakten behöver hållas uppe och 
samhandling måste utvecklas aktivt. 
 
Stadsbyggnad 
Stockholm ska byggas attraktivt, hållbart och tätt och ska vara en levande och socialt hållbar 
stad. Alla stadsdelar ska utvecklas med en blandning av bostäder, arbetsplatser, handel, natur, 
kultur, idrottsytor, skolor och förskolor. Stadsutvecklingen ska ske utifrån kunskap och 
omsorg om befintliga värden samt med respekt för Stockholms och stadsdelarnas särart. 
Stadens unika och historiska landskap, med vattnet, grönskan och öarna ska värnas och 
stadsutveckling som verktyg för att nå social sammanhållning ska tas tillvara. Vi vill se att 
staden utvecklas i dialog med de boende för ökad attraktivitet och trygghet i hela Stockholm.  
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Norrmalms stadsdelsnämnd 2023-04-20 
 
Ärende 4 
Underlag för Budget 2024-2026 
 

 
Margita Jacobsson (L)  

 
Särskilt uttalande 
 
Den rödgröna majoriteten genomför nu vad man kallar Fokus Järva. En satsning som innebär 
bland annat sammanläggning av två stora stadsdelar där Liberalerna ser en risk för att både 
verksamheter och boende blir lidande. Under föregående mandatperiod genomfördes en 
omfattande skolreform på Järva av Liberalerna med riktade insatser och de har gett effekt. 
Från en behörighetsgrad på omkring 60% har gymnasiebehörigheten nu ökat till närmare 
80%. Staden behöver fortsätta ta ansvar för Järvaområdet genom att prioritera arbetet med att 
stödja barns och ungdomars skolgång, med fokus på skolnärvaro och kunskapsresultaten. Det 
är nu viktigt att Fokus Järva inte bara blir ett projekt för ny färg på husen. 
 
Vid tidigare sammanläggningar av stadsdelar har socialtjänsten tappat strategisk personal och 
oklarheter kring chefskap och rutiner har vänt socialtjänstens fokus in mot den egna 
organisationen i flera år. Det finns en överhängande risk för att socialtjänsten i Järvaområdet 
nu åter måste fokusera på sitt inre liv under flera år. Det saknas information om hur 
sammanslagningen ska gå till, trots att förslaget lanserades i november 2022. Lokal person- 
och områdeskunskap kommer behövas för att tillsammans med polisen snabbt kunna 
identifiera ungdomar som står på tur att dras in i våldsspiralen. En hel generation unga i 
riskzon riskerar nu återigen att förloras. 
 
Vad gäller sammanläggningen av Östermalm och Norrmalm stadsdelsnämnd så kommer den 
nya stadsdelen, i kombination med planerad ny bebyggelse, motsvara befolkningsmängden i 
våra största svenska städer. Det är inte förenligt med god närdemokrati och ökar avståndet 
mellan medborgare och förvaltning. Många boende i dessa stadsdelar är mycket engagerade i 
sina områden och det är viktigt att dialogen med invånarna kan upprätthållas även efter 
sammanslagningen.  
 
Det resonemang som förs från den rödgröna majoriteten att sammanläggningen av 
stadsdelsnämnderna paradoxalt nog kommer att öka närheten till medborgarna saknar logik. 
Det skulle i så fall innebära att ju mer som centraliseras och ju fler stadsdelsnämnder som slås 
samman, desto närmare blir stadens förtroendevalda och service till medborgarna. Det kan 
ibland finnas skäl till att små och specialiserade verksamheter behöver samordnas mellan flera 
stadsdelar. Men att medborgarnas inflytande och kontakt med lokalpolitiken skulle stärkas 
genom att det blir längre till stadsdelsnämndens politiker är orimligt. 
 
Fristående kultur- och föreningsverksamheter ska uppmuntras och ha gynnsamma och 
förutsägbara villkor att verka på i Stockholm. De kulturhus som finns i stadsdelsnämnderna 
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ska vara öppna och välkomnande mötesplatser för alla medborgare. Staden ska tillhandahålla 
en god fritidsverksamhet för barn och ungdomar och stadens utbud av aktiviteter ska svara 
mot olika behov hos barn och unga. Det är angeläget att man i planeringen av verksamheter 
för barn och ungdomar tar särskild hänsyn till behoven hos barn och ungdomar med 
funktionsnedsättning. Aktiviteter ska utformas inkluderande för alla och vara fysiskt 
tillgängliga för barn och unga med funktionsnedsättning. Det ska finnas verksamhet och 
mötesplatser för unga hbtqi+-personer i hela staden, som även är tillgängliga för unga hbtqi+-
personer med funktionsnedsättning. Stadens parklekar är en viktig del av många barns fritid. 
Stockholm ska i stadsplaneringen öppna upp för fler parklekar som ska vara tillgängliga för 
stadens öppna förskolor, samt erbjuda pedagogiska och lekfulla miljöer. 
 
Sammantaget saknar vi en tydlig politisk vilja att fortsatt utveckla staden genom upprätthållen 
reformtakt. I övrigt hänvisar vi till Liberalernas budgetreservation 2023. 
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Datum 2023-04-20 
          Ärende 4 
          Underlag för budget 2023 
          med inriktning 2024 och 
          2025 
 
          Ulla Sjöberg S mfl 
          Tomas Dillén V mfl 
          Maria Walter MP mfl 
 
Särskilt uttalande 
 
Vi delar förvaltningens bedömningar i underlaget för treårsbudgeten 
och vill därutöver anföra 
 
Behovet av tillskott hos kommuner och regioner för att upprätthålla nuvarande nivå i välfärden 
beräknades av arbetsgivarorganisationen Sveriges kommuner och regioner/SKR/ i höstas till minst 
20 miljarder kronor. Det behovet är till följd av kostnadsutvecklingen än högre idag och för 2024 
beräknar SKR att kommuner och regioner kommer att få ett underskott på 24 miljarder kronor om 
inga åtgärder vidtas   
Högerregeringen med stöd av Sverigedemokraterna kompenserar kommuner och regioner med 6 
miljarder kronor i ökat generellt statsbidrag och riktade statsbidrag om ca 4 miljarder.  
Regeringen har istället för bibehållen välfärd valt att sänka skatten för höginkomsttagare och lägger 
långt mer på generellt elstöd och sänkt skatt på fossila drivmedel än tillskott för att upprätthålla 
välfärden. 
I regeringens budget har välfärden helt enkelt satts på undantag. 
Det är illa för medborgarna i Norra innerstaden som med regeringens budget har skäl att med viss 
oro se på framtiden för äldreomsorg, socialtjänst, miljöarbete, förskola. Det har konsekvenser för 
vår förvaltning som får kämpa med att hantera stigande kostnader med ett tillskott som är ett hån 
mot välfärden, dess brukare och anställda.  
Vi i den rödgröna majoriteten i stadsdelen kommer att göra vårt yttersta för att värna våra 
kommunala verksamheter. 
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Norrmalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2023 
 

2023-04-20 

§ 5 
Boendeplan för äldre 2024 region innerstaden  
NORR 2023/26 
 

Beslut  
Norrmalms stadsdelsnämnd godkänner region innerstadens 
underlag till den stadsövergripande boendeplanen för äldre. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningarna Kungsholmen, Norrmalm, Södermalm och 
Östermalm, har arbetat fram ett för region innerstaden gemensamt 
underlag till stadens boendeplaneringen för äldre. Den 
stadsövergripande planen, som ska vara vägledande för beslut 
gällande förändringar av stadens äldreboendebestånd, sammanställs 
av äldreförvaltningen och beslutas av kommunstyrelsen. 
  
Sammanfattningsvis bedömer region innerstaden att planerad 
nybyggnation av vård- och omsorgsboende i innerstaden är osäker 
och otillräcklig utifrån den prognosticerade demografiska 
utvecklingen. Staden behöver ta ett samlat grepp kring hur 
nybyggnationsprojekt ska kunna genomföras i innerstadens täta 
stadsmiljöer med begränsade tomter, både till antal och storlek. 
Alternativ till nybyggnation, till exempel ombyggnationer av 
befintliga fastigheter behöver också ses över. 
  
Region innerstaden lyfter även i sitt underlag behov av fler 
seniorbostäder, särskilda platser för åldersgruppen 65-80 år, med 
demenssjukdom samt anpassade insatser för äldre i 
hemlöshet/psykisk ohälsa och/eller missbruksproblematik. 
  
Region innerstaden bedömer vidare att efterfrågan på 
intressentboenden med inriktning HBTQI+ eller minoritetsspråk 
inte säkert speglar behovet och föreslår att en stadsövergripande 
utredning görs bland stadens seniorer, gärna tillsammans med 
intresseorganisationer. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Ulla Sjöberg (S) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2023/26-5 (Godkänd - R 1) Boendeplan för äldre 
2024 med utblick mot 2040 

 NORR 2023/26-2 Region innerstaden_Boendeplan 2024 
utblick 2040 v1.0 
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Norrmalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2023 
 

2023-04-20 

§ 6 
Ansökan om projektbidrag - vår 2023  
NORR 2023/77 
 

Beslut  
Nämnden beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I enlighet med stadsdelsnämndens rutin för bidragsgivning kan 
projektbidrag beviljas till föreningar och frivilliga organisationer 
som på lokal nivå bedriver verksamhet för boende inom 
stadsdelsområdet. 
Totalt har fem föreningar ansökt om föreningsbidrag våren 2023, 
varav två ansökningar föreslås beviljas, och tre föreslås att avslås. 
  
Ansökande föreningar: 
PRO Norrmalm, 38 250 kronor, beviljas. 
Äldrekontakt, 52 500 kronor, avslås. 
Quarnevalen, 50 000 kronor, avslås. 
Grekinnornas Lyceum i Stockholm, 330 000 kronor, avslås. 
SeniorNet Norrmalm, 10 000 kronor, beviljas. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Ulla Sjöberg (S) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 

Sida 16 (32)



 
 

Norrmalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2023 
 

2023-04-20 

§ 7 
Remiss av Reviderade riktlinjer för handläggning av 
ärenden gällande vuxna med missbruks- och 
beroendeproblem  
NORR 2023/100 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Norrmalms stadsdelsnämnd har besvarat en remiss av reviderade 
riktlinjer för handläggning av ärenden gällande vuxna med 
missbruks- och beroendeproblem. 
  
Stockholms stads nuvarande riktlinjer vuxna med missbruks-/ 
beroendeproblem antogs av kommunfullmäktige 2011-10-17 och 
uppdaterades 2013-06-12. Riktlinjerna innehåller anvisningar för 
utredning, dokumentation, genomförande och uppföljning av 
insatser enligt socialtjänstlagen (2001:453) SoL, till vuxna personer 
med missbruks- och beroendeproblematik. I de reviderade 
riktlinjerna har dispositionen ändrats, texterna uppdaterats och nya 
avsnitt lagts till för att vara förenlig med lagstiftningen och 
förtydliga handläggningsförfarandet. 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till de uppdateringar och 
förtydliganden som gjorts och välkomnar socialförvaltningens 
ambition att genom riktlinjerna säkerställa rättssäkerhet och 
likställighet i staden när det gäller handläggning av ärenden 
beträffande vuxna med missbruks- och beroendeproblem. 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Ulla Sjöberg (S) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2023/100-2 (Godkänd - R 1) Remiss av Reviderade 
riktlinjer för handläggning av ärenden gällande vuxna med 
missbruks- och beroendeproblem 

 NORR 2023/100-1.1 Framställan - Reviderade riktlinjer för 
handläggning av ärenden gällande vuxna med missbruks- 
och beroendeproblem 

 NORR 2023/100-1.2 Bilaga - Riktlinjer för handläggning av 
ärenden gällande vuxna med missbruks- och 
beroendeproblem 
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§ 8 
Remiss av Motion om en överdäckningsstrategi  
NORR 2023/120 
 

Beslut  
Motionen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I motionen framhålls att Stockholms stora trafikleder och 
spårområden utgör sår i stadsbilden och att överdäckningar kan 
skapa förutsättningar för att utveckla nya bostadsområden i 
attraktiva lägen. I motionen föreslås att exploateringsnämnden och 
stadsbyggnadsnämnden ska få i uppdrag att ta fram en 
överdäckningsstrategi samt få uppdraget att genomföra 
överdäckning och stadsutveckling längs Klarastrandsleden och över 
Nynäsvägen. 
  
I Stockholms stads översiktsplan beskrivs överdäckningar som en 
metod i stadsplaneringen för att överbygga barriärer och skapa nya 
platser för bostäder och vistelse. Enligt förvaltningen kan 
överdäckade spårområden och trafikleder skapa positiva möjligheter 
att tillgodose behovet av fler bostäder, nya offentliga rum och 
sammanlänkade stadsdelar. 
  
Förvaltningen kan konstatera att utbyggnaden av Hagastaden 
inklusive överdäckning pågår och en överdäckning av 
spårområdena mellan Kungsgatan-Klarabergsviadukten-Vattugatan 
är under utredning. Enligt förvaltningen vore det positivt att även 
utreda möjligheterna att däcka över hela spårområdet längs 
Klarastrandsleden. 
  
Förvaltningen ser att översiktsplanen även fortsättningsvis är ett 
viktigt styrdokument för var överdäckningar kan vara lämpliga och 
ge mest nytta. Vidare hänvisar förvaltningen till 
stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden för bedömning 
av vilket eventuellt kompletterande planeringsstöd som kan behövas 
i frågan samt vilka specifika överdäckningsprojekt som är möjliga 
att starta. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Ulla Sjöberg (S) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2023/120-1.1 Motion om en överdäckningsstrategi 
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§ 9 
Protokoll från Norrmalms förvaltningsgrupp  
NORR 2023/20 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Protokoll fört vid Norrmalms förvaltningsgrupps sammanträde den 
13 april 2023 anmäldes.  
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Ulla Sjöberg (S) föreslog att nämnden skulle besluta 
att lägga ärendet till handlingarna.   
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§ 10 
Protokoll från Norrmalms pensionärsråd  
NORR 2023/2 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Protokoll fört vid Norrmalms pensionärsråds sammanträde den 27 
mars 2023 anmäldes.  
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Ulla Sjöberg (S) föreslog att nämnden skulle besluta 
att lägga ärendet till handlingarna.   
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2023/2-6 Protokoll SPR 2023 03 27  
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§ 11 
Anmälan av ärenden beslutade på delegation för 
Norrmalms stadsdelsnämnd  
NORR 2023/21 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.  

Förteckning över beslut fattade enligt delegation 
Förteckning över beslut 
fattade enligt delegation 
Diarienummer  

Beslut  Delegat  

NORR 2023/104  Remiss 
serveringstillstånd – 
Bröd & Salt  

Jesper Ackinger  

NORR 2023/136  Vidaredelegation av 
beslutanderätt – 
Gemensam upphandling 
av Etablering av 
tillfälliga installationer  

Jesper Ackinger  

NORR 2021/584  Förlängning av 
supportavtal avseende 
slingsystem och 
portabelt 
kommunikationssystem  
till äldreavdelningen  

Ann-Marie Henriksson  

NORR 2023/124  Remiss 
serveringstillstånd – 
Gastropol  

Jesper Ackinger  

NORR 2023/135  Remiss 
serveringstillstånd – 
Lale  

Jesper Ackinger  

NORR 2023/140  Remiss 
serveringstillstånd – 
Bröd & Salt  

Jesper Ackinger  

NORR 2023/159  Vidaredelegation av 
beslutanderätt – 
Gemensam upphandling 
av Bemanning 
Socionom  

Jesper Ackinger  

NORR 2023/138  Remiss 
serveringstillstånd – 
Riksbyggens 
restaurangmatsal  

Jesper Ackinger  
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Förslag till beslut 
Ordföranden Ulla Sjöberg (S) föreslog att nämnden skulle besluta 
att lägga ärendet till handlingarna.   
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2023/21-6 Beslut fattade enligt delegation 2023-04-
20 
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§ 12 
Inkomna och upprättade handlingar per mars 2023  

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Inkomna upprättade handlingar vid Norrmalms stadsdelsnämnd 
under perioden 2023-03-01 - 2023-03-31 redovisades genom utdrag 
i ärendehanteringssystemet eDok. 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Ulla Sjöberg (S) föreslog att nämnden skulle besluta 
att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 13 
Ekonomisk månadsuppföljning per Mars med årsprognos 
för år 2023  
NORR 2023/133 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Totalt för året prognostiseras nettokostnaderna till 1 361,5mnkr.  
Prognosen för hela stadsdelsnämnden är ett överskott om 15 mnkr. 
Överskott prognostiseras inom verksamhetsområdet äldreomsorg 
om 16 mnkr, samt inom verksamhetsområde individ- och 
familjeomsorg för barn och unga om 3 mnkr.  
Underskott prognostiseras inom Stöd och service för personer med 
funktionsnedsättning om 3,0 mnkr samt inom Ekonomiskt bistånd 
om 1,0 mnkr. 
  
I prognosen finns det en osäkert kring vilka eventuella kostnader 
som kan tillkomma under året med anledning av sammanslagningen 
av Norrmalms och Östermalms stadsdelsnämnder. 
Förvaltningen bevakar kontinuerligt frågan. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Ulla Sjöberg (S) föreslog att nämnden skulle besluta 
att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 14 
Övriga frågor  

Beslut  
Skrivelserna överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Margita Jacobsson (L) och Göran 
Råsmar (C) anmäler en skrivelse om ordningsvakter. (Bilaga) 
  
Ann-Christine Carlberg (SD) anmäler en skrivelse om kostnader för 
sanering av bosättningar. (Bilaga) 

Förslag till beslut 
Ordföranden Ulla Sjöberg (S) föreslog att nämnden skulle besluta 
att överlämna skrivelserna till förvaltningen för beredning. 

Ersättaryttrande 
Carl Häggqvist (KD) ställde sig bakom den gemensamma 
skrivelsen från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 
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Datum 2023-04-20 

Skrivelse 

 (M),(KD), (L) och (C)  

 
Sedan Stockholms stad på allvar började arbeta aktivt med trygghetsarbetet med den tidigare 
blågröna majoriteten och däribland anlitade ordningsvakter har tryggheten ökat markant i 
områden som både upplevts otrygga och tyvärr haft hög brottsstatistik. Sergels Torg är ett 
tydligt exempel på plats där tyvärr ordningsstörningar och kriminalitet varit ett reellt problem, 
men tack vare ordningsvakterna återigen blivit mer säkert och Polisen har haft “ögon” där för 
deras hjälp. 
 
Ordningsvakter är en av flera insatser inom trygghetsområdet. Självklart behövs även 
förebyggande trygghetsarbete. Dessa arbetssätt bör inte ställas mot varandra. Båda behövs och 
ordningsvakterna har varit ett mycket uppskattat inslag för stockholmarna. 
Ordningsvakterna har hittills varit centralt finansierade och beställda av en upphandlad 
leverantör. Vi vet att dessa centralt anlitade ordningsvakter nu kommer att minska rejält. Detta 
eftersom den nya politiska majoriteten menar att stadsdelsnämnderna är bättre lämpade att 
avgöra vilken typ av trygghetsarbete som ska bedrivas. Den politiska majoriteten har utlovat 
att de pengar som tidigare centralt har lagts på ordningsvakter ska fördelas till 
stadsdelsnämnderna. Dessvärre har vi svårt att återse dessa pengar i majoritetens budget. 
De mobila ordningsvakterna har minskat från ca 30 till 5 på Norrmalm. Vi har svårt att se hur 
endast eventuellt förebyggande arbete ska kunna ersätta allt det arbete som ordningsvakterna 
har utfört. 
 
Med anledning av detta vill vi ställa följande frågor: 
 

1. Hur mycket pengar har fördelats i budget 2023 till vår stadsdel för ordningsvakter? 
2. I vilken utsträckning kommer de (få) kvarvarande ordningsvakterna (som anlitas 

centralt) att ha möjlighet att rondera och besöka vår stadsdel? 
3. I vilken omfattning kommer stadsdelen att själv att anlita ordningsvakter för att 

komplettera det bortfall som sker när de centralt anlitade ordningsvakterna minskar i 
antal? Kommer något av stadsdelens områden att prioriteras och att även 
fortsättningsvis erhålla ordningsvakter (men framgent genom stadsdelens försorg)? 

4. Vilka andra trygghetsinsatser avser stadsdelen konkret att göra för att ordning och 
säkerhet ska säkerställas på de platser där ordningsvakterna hittills har verkat? Eller 
avser stadsdelen att inte göra någonting utan istället riskera att kriminella krafter 
återigen dominerar delar av vår offentliga miljö?
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Skrivelse om kostnader för sanering av bosättningar 
 
På sidan 35 i Underlag för budget 2024 finns följande att läsa: 
 
”Kostnaderna är höga för att sanera från bosättningar i parker. Tidigare år har möjligheten 
funnits att få ersättning för denna kostnad, eftersom fördelningsnyckeln inte tar hänsyn till 
detta. Inför 2023 togs en del av denna ersättning bort. Detta innebär att ronderingar för att i 
ett förebyggande syfte genomföra städinsatser inte kommer att kunna genomföras med 
samma frekvens som tidigare. Det är önskvärt att förvaltningarna även fortsättningsvis 
ersätts för denna kostnad för att målet om attraktiva och trygga parker ska kunna uppnås.” 
 
  
 
Mot bakgrund av detta föreslår jag att: / Jag vill därför fråga följande: 

1. Hur stora är kostnaderna för att sanera från bosättningar i parker som det hänvisas 
till? 
 

2. Hur stor var ersättningen som tidigare erhölls för de kostnaderna? 
 

3. Vilka parker/platser i stadsdelen är mest utsatta för kostnader relaterade till sanering 
av bosättningar? 
 

4. Har förvaltningen övervägt om ett lokalt tiggeriförbud i stadsdelen kan vara till hjälp 
för att stävja problemen med nedskräpning, saneringsbehov och upprätthålla 
attraktiva och trygga parker? 

 
 
 
Julian Kroon (SD)  
 
Ann-Christine Carlberg (SD)  
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§ 15 
Borttagen på grund av sekretess  
NORR 2023/196 
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§ 16 
Borttagen på grund av sekretess  
NORR 2023/197 
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